
 

Protokół Nr VII/2024 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 26 września 2024 r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 1202 

Zamknięcie obrad – godz. 1308 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach VII Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 14 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Nieobecna radna Katarzyna Kowalczyk. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Marek Mikulec, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Zastępca Skarbnik Gminy Magdalena Kujawa oraz inne zaproszone osoby według 

listy obecności, stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczyła: Jolanta Augustyniak– Przewodnicząca Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokołowała: Paulina Kołata – podinspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Augustyniak o godz. 1202 otworzyła VII Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

o samorządzie gminnym oraz § 22 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające  

na podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Augustyniak poinformowała, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany radnym w terminie wskazanym w §22 ust. 1 Statutu Gminy Wierzchowo.  

 

Dla przypomnienia odczytała proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Gminy Wierzchowo z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Podjęcie uchwał: 

8.1. uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2024 – druk nr 44, 

8.2. uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo 

 na lata 2024 – 2032 – druk nr 45, 



8.3. uchwała w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 

z dochodów własnych niepochodzących z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi– druk nr 46, 

8.4. uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych –  

druk nr 47. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Komunikaty i sprawy różne. 

11. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Augustyniak zwróciła się z pytaniem, czy ktoś z pośród 

Radnych lub Wójt Gminy chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w wyżej 

przedstawionym porządku obrad. 

Radni i Wójt Gminy nie zgłosili zmian do porządku obrad sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Augustyniak zamknęła punkt  2 porządku obrad i przystąpiła 

do realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Augustyniak poinformowała, że Protokół z posiedzenia  

VI Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 30 sierpnia 2024 roku został wyłożony  

do wglądu w biurze Rady. Do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca 

zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana 

została w § 39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga 

dotycząca zapisów w protokole, Przewodnicząca Rady uznał przygotowany protokół  

za sporządzony poprawnie i poddała pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytała, kto jest za przyjęciem protokołu z VI sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z VI sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Augustyniak Jolanta, Bogiń Maciej, Borowicz Ryszard, Borowiec Barbara, Czyleko 

Zbigniew,  Kałandyk Lidia, Klonek Jolanta, Kordek Dorota, Mikołajski Radosław, Pawłowicz 

Bogusław, Reszta Olaf, Ryder Przemysław, Sobczak Dorota, Szarzyński Roman 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) Kowalczyk Katarzyna 

Przewodnicząca Rady Jolanta Augustyniak zamknęła punkt 3 porządku obrad i przystąpiła do 

realizacji punktu 4. 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik 

nr 3 do nin. protokołu. 

Radni nie zgłosili zapytań do wyżej przedstawionego sprawozdania. 



 

Wobec braku dyskusji Przewodnicząca Rady Jolanta Augustyniak zamknęła punkt 4 

porządku obrad i przystąpiła do realizacji punktu 5. 

 

Ad. 5 

  

Przewodnicząca Rady Jolanta Augustyniak poinformowała, że w dniu 12 września 2024 roku 

odbyło się wyjazdowe posiedzenie Komisji Kultury w celu zapoznania się  

z funkcjonowaniem i stanem technicznym placówek oświatowych na terenie Gminy 

Wierzchowo oraz w dniu 26 września 2024 roku odbyło się posiedzenie wspólne Komisji 

stałych Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Lidia Kałandyk – Przewodnicząca Komisji Kultury przedstawiła informację z posiedzenia 

Komisji Kultury– protokół Komisji Nr 6/2024 z dnia 12 września 2024 roku, stanowi 

załącznik nr  4 do nin. protokołu. 

 

Ryszard Borowicz – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawiła informację 

z posiedzenia wspólnego Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Kultury, Komisji Rewizyjnej 

i Komisji Rolnictwa – protokół Komisji Nr 6/2024 z dnia 19 września 2024 roku, stanowi 

załącznik nr  5 do nin. protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Kultury Lidia Kałandyk podziękowała sołtysowi oraz radzie 

sołeckiej miejscowości Żabin za organizację imprezy „Dzień Podgrzybka” oraz podziękowała 

sołectwu Będlino, Sośnica, Wierzchowo i Żeńsko oraz OSP Wierzchowo za udział w „Dniu 

Podgrzybka”.  

 

Przewodnicząca Komisji Kultury Lidia Kałandyk podziękowała za organizacje Turnieju Piłki 

Siatkowej oraz wszystkich imprez zorganizowanych na terenie Gminy Wierzchowo. 

Przewodnicząca Rady Jolanta Augustyniak oraz Wójt Gminy Marek Mikulec dołączyli się  

do podziękowań.  

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Augustyniak zamknęła punkt 5 porządku obrad i przystąpiła do 

realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Augustyniak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 

radni złożyli 2 interpelacje: 

 

Radna Katarzyna Kowalczyk: 

 

„W imieniu swoim oraz mieszkańców Osieka Drawskiego zwracam się z prośbą  

o zabezpieczenie ściany świetlicy wiejskiej od strony budynku mieszkalnego o numerze 11. 

Budynek ten jest w bardzo złym stanie technicznym i dalsza jego degradacja zagraża 

bezpośrednio ścianie świetlicy, przez co stwarza również niebezpieczeństwo dla ludzi 

przebywających wewnątrz.” 

 

Radny Roman Szarzyński: 

 

„Interpelacja do Zarządu dróg Powiatowych. 



Interpelacja, którą do Państwa kieruję dotyczy złego stanu technicznego poboczy drogi 

powiatowej nr 2008Z w miejscowości Świerczyna, na odcinku od posesji nr 56 do przejazdu 

kolejowego. Po ulewnych deszczach ziemia z poboczy została wymyta przez co stan poboczy 

został zaniżony. W konsekwencji zostały odsłonięte studzienki, a gromadząca się woda 

wyżłobiła głębokie zadołowania, gdzie tworzą się kałuże. Poruszanie się po poboczach  

w ruchu samochodowym, rowerowym lub pieszym jest w obecnej sytuacji utrudnione  

i niebezpieczne, grozi uszkodzeniem kół pojazdu lub upadkiem. Duża wyrwa powstała 

również przy posesji nr 76 (przy sklepie). 

W załączeniu do interpelacji dołączam zdjęcia. 

Bardzo proszę o pozytywne rozpatrzenie mojego wniosku i o pilne uzupełnienie poboczy  

do właściwego poziomu.” 

 

Na sesji radny Ryszard Borowicz zgłosił 2 interpelacje. 

 

1. „W imieniu mieszkańców i swoim proszę o pomalowanie przejść dla pieszych  

w miejscowości Sośnica na drogach gminnych, na działce nr 260/5 i 260/3. 

Przejścia zostały urządzone kilka lat temu, są oznaczone znakami pionowymi.  

Natomiast zebry przez upływ czasu są już mało widoczne. 

Uważam, że te przejścia mają rację bytu i zwiększą bezpieczeństwo mieszkańców.” 

 

2. „W imieniu mieszkańców i swoim proszę o odnowienie przejść dla pieszych na drodze 

powiatowej Nr 1994Z w miejscowości Sośnica przy skrzyżowaniu drogi powiatowej  

z drogą wojewódzką Nr 177 Mirosławiec - Czaplinek. 

W/w przejścia zostały urządzone kilka lat temu, postawiono znaki drogowe pionowe 

informujące o przejściu dla pieszych, natomiast wymalowane zebry przez upływ czasu są 

już mało widoczne. Przejścia mają rację bytu, są usytuowane przy przystanku PKS  

i gwarantują bezpieczeństwo poruszania się pieszych przy tym skrzyżowaniu.” 

 

Przewodnicząca Rady zamknęła punkt 6 porządku obrad i przystąpiła do realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

W trybunie obywatelskiej głos zabrała sołtys Ryszard Borowicz, poinformował, że sołectwo 

Sośnica brało udział w konkursie „Piękna Zachodniopomorska Wieś”. Sołectwo zostało 

nominowane do grona najpiękniejszej 10 Zachodniopomorskich wsi. Ostatecznie Sośnica 

otrzymała 9 miejsce.  Sołtys poinformował, że w następnych latach liczy na wyższe miejsce. 

Sołtys podziękował wszystkim mieszkańcom za ogrom pracy włożonych na rzecz upiększenia 

wsi. Podziękowania skierował również do Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w 

Wierzchowie, Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie oraz 

podziękował wszystkim, którzy wspierali Sośnicę. 

Sołtys podziękował Pani Renacie Borowczyk za sporządzenie wniosku do konkurs. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy Jolanta Augustyniak zamknęła pkt 7 

porządku obrad i przystąpiła do realizacji pkt 8. 

 

 

 

 

 

 



Ad. 8 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Augustyniak poddała kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

 

1) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2024– druk 

nr 44. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

VII/44/2024 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2024 – która 

stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

  

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Augustyniak Jolanta, Bogiń Maciej, Borowicz Ryszard, Borowiec Barbara, Czyleko 

Zbigniew,  Kałandyk Lidia, Klonek Jolanta, Kordek Dorota, Mikołajski Radosław, 

Pawłowicz Bogusław, Reszta Olaf, Ryder Przemysław, Sobczak Dorota, Szarzyński 

Roman 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) Kowalczyk Katarzyna 

 

2) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo na lata 2024 – 2032 – druk nr 45. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

VII/45/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo na lata 2024 – 2032 – która stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Augustyniak Jolanta, Bogiń Maciej, Borowicz Ryszard, Borowiec Barbara, Czyleko 

Zbigniew,  Kałandyk Lidia, Klonek Jolanta, Kordek Dorota, Mikołajski Radosław, 

Pawłowicz Bogusław, Reszta Olaf, Ryder Przemysław, Sobczak Dorota, Szarzyński 

Roman 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) Kowalczyk Katarzyna 

 

3) projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi – druk nr 46. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

VII/46/2024 w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi – która stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Augustyniak Jolanta, Bogiń Maciej, Borowicz Ryszard, Borowiec Barbara, Czyleko 

Zbigniew,  Kałandyk Lidia, Klonek Jolanta, Kordek Dorota, Mikołajski Radosław, 



Pawłowicz Bogusław, Reszta Olaf, Ryder Przemysław, Sobczak Dorota, Szarzyński 

Roman 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) Kowalczyk Katarzyna 

 

4) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych  – 

druk nr 47. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

VII/47/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych  – 

która stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Augustyniak Jolanta, Bogiń Maciej, Borowicz Ryszard, Borowiec Barbara, Czyleko 

Zbigniew,  Kałandyk Lidia, Klonek Jolanta, Kordek Dorota, Mikołajski Radosław, 

Pawłowicz Bogusław, Reszta Olaf, Ryder Przemysław, Sobczak Dorota, Szarzyński 

Roman 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) Kowalczyk Katarzyna 

 

Przewodnicząca Rady zamknęła punkt 8 porządku obrad i przystąpiła do realizacji punktu 9. 

 

Ad. 9 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Augustyniak odczytała treść odpowiedzi na interpelacje 

zgłoszone w poprzednim okresie przez radnych: 

 

 

1. Odpowiedź Wójta Gminy Wierzchowo na interpelację radnej Katarzyny Kowalczyk  

w sprawie zabezpieczenia środków w budżecie na rok 2025 na oświetlenie cmentarza  

i prowadzącej do niego drogi w Osieku Drawskim. 

 

2. Odpowiedź Gminnego Ośrodka Kultury Sportu i Turystyki w Wierzchowie  

na interpelację radnej Katarzyny Kowalczyk w sprawie zabezpieczenia ściany 

świetlicy wiejskiej od strony budynku mieszkalnego o numerze 11 w Osieku 

Drawskim. 

 

3. Odpowiedź Zarządu Dróg w Drawsku Pomorskim na interpelację radnej Katarzyny 

Kowalczyk w sprawie zabezpieczenia muru oporowego przy budynku Kościoła  

w miejscowości Osiek Drawski. 

 

 

Przewodnicząca Rady zamknęła punkt 9 porządku obrad i przystąpiła do realizacji punktu 10. 

 

Ad. 10 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Augustyniak i Wójt Gminy Marek Mikulec podziękowali Panu 

Bogusławowi Pawłowiczowi za pełnienie funkcji Komendanta Gminnego OSP., za służbę 

i poświecenie dla drugiego człowieka.  



Przewodnicząca Rady Jolanta Augustyniak i Wójt Gminy Marek Mikulec życzyli sukcesu  

w życiu prywatnym w związku z przejściem na emeryturę. Wójt Marek Mikulec powiedział, 

że osoba Pana Bogusława Pawłowicza jest wzorem dla młodych pokoleń. 

  

Radny Ryszard Borowicz odczytał pismo Prezesa klubu sportowego Drzewiarza dotyczące 

prośby o wsparcie finansowego w kwocie 5 000,00 zł . Radny Ryszard Borowicz przedstawił 

potrzeby klubu i przyłączył się do prośby Prezesa klubu sportowego Drzewiarz. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy Jolanta Augustyniak zamknęła 

pkt 10 porządku obrad i przystąpiła do realizacji pkt 11. 

 

Ad. 11 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Rady Gminy Jolanta 

Augustyniak o godz. 1308 zamknęła obrady VII sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

Przewodnicząca Rady 

 

 

   Jolanta Augustyniak 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

……………… 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 


